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Kl. 19.00 – 19.15: 

1. Konstituering af bestyrelsen (kun forældrevalgte)  

Formand: Jesper 

Næstformand: Tina  

 

Økonomiudvalg: Anders og Jesper 

De inviteres af LØ til den 29.09.22, hvor skoles økonomi vil blive gennemgået. 

 

Folkeskolernes samråd: Tanja og Rina (der skal være to medlemmer koblet på) 

(man besluttede, at man i bestyrelsen ser på hvem der kan deltage fra gang til gang.) 

 

Kl. 19.15 – 20.30: 

2. Godkendelse af referatet fra sidste møde, godkendt. 

3. Godkendelse af dagens dagsorden, godkendt. 

 

4. Skolebestyrelsens beføjelser 

Tavshedspligt m.v. 

Der vil blive udsendt en særskilt mail fra LØ vedr. tavshedspligterklæring, som I skal 

skrive under på (elektronisk). 

 

Uddrag af ”4. Styrelsesvedtægt for Ringkøbing-Skjern Kommunes folkeskoler” 

gennemgået (bilag) 

- Kapitel 2: Skolebestyrelsens sammensætning og valg:  

- § 1. stk. 3 Elevrepræsentanterne må ikke deltage i behandlingen af eller i 

afstemningen i sager om enkeltpersoner, hverken vedrørende elever, lærere eller 

andet personale.  

- § 2, stk. 10 Valg af elevrepræsentanter til skolebestyrelsen finder sted ved skoleårets 

begyndelse. Elevernes valgperiode er 1 år. 

- Kapitel 3: Skolebestyrelsens beføjelser og arbejde: 

- § 6, stk. 1 Kredsen af faste mødedeltagere i skolebestyrelsen kan udvides med 

afdelingsledere, såfremt skolebestyrelsen vedtager dette. Skolebestyrelsen kan 

indbyde andre til at deltage i møderne, når der behandles spørgsmål af særlig 

interesse for dem. 

Skolevej 2 

6960 Hvide Sande 

Telefon: 99 74 26 60 

www.hvidesandeskole.dk 

hvidesandeskole@rksk.dk 

 

Dato 08.09.2022 

 
 

Møde 

Skolebestyrelsen 

Mødedato 

Onsdag den 7. september 2022 

Mødetid 

Kl. 19.00 – 20.30  

Mødested 

Lærerværelset, Skolevej 2 

Fraværende 

Karin, Lise-Lotte, Lola og Tanja 

Bemærkninger 
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- § 7, stk. 2 For alle deltagere i skolebestyrelsen gælder den almindelige tavshedspligt 

over for det, som de får kendskab til gennem bestyrelsens arbejde. 

 

Kort kommentarer vedr. 4. ”Bilag til styrelsesvedtægten for RKSK.” Et godt 

opslagsværk hvor man kan se hvad er SFO, hvad er RKSK’s politik på skoleområdet, 

hvad er elevplaner (som er afskaffet osv.) Dette ”bilag” bliver opdateret af det nye 

byråd/forvaltningen, men kan dog stadig bruges som opslagsværk. 

 

Uddrag af 4.”Princip for behandling af klager over ansatte fra forældre” 

gennemgået (bilag) 

 
4.Afskedigelses procedurer – Hvide Sande Skole (bilag) 

Der blev givet en orientering/information om, at det er et rent ”ledelsesanlæggende”, 

hvis man kommer i en sådan situation, herunder at det i givet fald vil gå stærkt, max 14 

dage.  

 

5. Rammen fra UVM og RKSK 

UVM:  

• Lovgivning og vejledning for hhv. meddelelsesbog, skoleudviklingssamtaler og 

risikotest for ordblindhed.  

 

• Samt bekendtgørelsen for det Pædagogisk Lærings Center (PLC). 

§ 1. Det pædagogiske læringscenter udgøres af skolens vejledere og 

ressourcepersoner, som i samarbejde med skolens ledelse og lærere arbejder for at 

fremme alle elevers faglige og alsidige udvikling og trivsel ved at understøtte, 

inspirere og udvikle lærernes og pædagogernes didaktiske og pædagogiske praksis 

og udvikle undervisningsrelaterede aktiviteter for eleverne. 

 

Gennemgået.  

 

Uddrag af skoleudviklingsamtalernes indhold:  

• Der skal være fokus på konkrete løsninger og indsatser til gavn for elevernes 

læring og trivsel. 

• Kommunalbestyrelsen skal afholde en årlig skoleudviklingssamtale med skolens 

leder (uddelegeret til forvaltningen*) 

• NYT: Deltagerkredsen kan udvides, så den ud over kommunalbestyrelsen og 

skolelederen f.eks. også omfatter repræsentanter fra skolebestyrelsen og 

relevante ressourcepersoner fra skolen. 

• Skolelederen har initiativret til at beskrive de udviklings- og indsatsområder, 

samtalen skal fokusere på. 

• Fra skoleåret 2022/23 er der kun obligatoriske test i dansk læsning og 

matematik. Resultaterne fra disse test skal inddrages i skoleudviklingssamtalen. 
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• Skolen skal oplyse om evalueringer af undervisningens kvalitet på skolens 

hjemmeside. 

 

Bemærk  

Appendix fra UVM, der er gode eksempler i bilaget 5. ”Vejledning i 

skoleudviklingssamtaler”. 

 

RKSK:  

• Hvad er besluttet politisk; 

Man følger UVM’s Lovgivning og vejledning for hhv. meddelelsesbog, 

skoleudviklingssamtaler og risikotest for ordblindhed. Samt bekendtgørelsen for det 

Pædagogisk Lærings Center (PLC).  

 

(Se bilag 5. ”RKSK (politisk) beslutning vedr. meddelelsesbogen m.v.”) 

 

Dialogmøder /skoleudviklingssamtaler 

* I stedet for et årligt udviklingsmøde er det besluttet af forvaltningen, at der afholdes 

månedlige møder mellem ex. distriktslederen og skolelederen.  

 

Formålet med møderne er både at følge op på, hvordan vi lokalt styrker børnenes trivsel, 

læring og udvikling; samt at følge op på, hvordan vi lokalt arbejder med de politiske 

forventninger/politikker.  

 

Der er udarbejdet et årshjul for afholdelsen af møderne i det kommende skoleår. Der er 

sat overskrifter på møderne ud fra børne- og familiepolitikken. Dertil er der udarbejdet et 

dialog-/inspirationskatalog, så vi kan være forberedte på nogle af de nysgerrige 

spørgsmål, som forvaltningen gerne vil stille os på møderne 

 

Som det fremgår af årshjulet, er der placeret et eller to møder, hvor dialogen tager 

udgangspunkt i forskellige data for skolen. Dette inkluderes i de kommende 

skoleudviklingssamtaler på skolerne. 

 

Muligt indhold gennemgået. 

(Se bilag 5. ”Dialogmøder og inspirationskatalog”) 

  

Hvordan arbejdes der med dette blandt lærere/elever – tid til det? 

• Skoleplanen. (Se evt. bilag) 

 

Den danner rammen for hvad der er afsat af tid i dette skoleår 2022-23. Der er nogle 

muligheder fx om onsdagen. Ellers er det noget af det der ses på når vi ”forhandler” 

skoleleder og TR’er på skolen.  

 

Centralt er det RKSK og DLF der laver en ramme. I år har vi gjort opmærksom på, at det 

”nye”, både fra UVM og RKSK, kan være tidskrævende. 

 

6. Hvide Sande Skole 2022-23 

• Mål (6.bilag skolens mål) 

Ledelsens prioriteringer for Hvide Sande Skole 2022-23 

 

• Økonomi m.v. (skolens) (bilag 6. Økonomi lokalt)  

 

• Årshjul for skolebestyrelsen (bilag 6. Dynamisk årshjul indhold på møderne)  
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7. RKSK – budget   

• Budgetforliget er løbet igennem, da man har valgt at spare på næsten det hele 

kan man sige, at vi kunne have fået knap (jf. vores høringssvar) 566.000 kr. i 

ekstra midler til at drive skole for. Men sådan skulle det ikke være. Vi kører 

videre som i dag. 

(Diverse bilag 7…) 

 

• Herunder status på evt. sammenlægning (anlægsbudget).   

Der er ikke så meget nyt andet end det der er skrevet ud på Aula.  

Bilagene der er placeret på Aula blev løbet igennem. 

 

Dog vil jeg for de ”nye medlemmer” af skolebestyrelsen lige tage jer en tur med 

ned af ”memory lane” fra knap 2011 til d.d.  

Herunder hvordan 4 scenarier blev til et, og hvorfor prisen endte på knap 30 

millioner i stedet for 10 millioner for Scenarie A.  

 

Det der er skrevet på Aula er følgende: 

Kære alle 

Der er indgået et budgetforlig i Ringkøbing-Skjern kommune tirsdag den 30.08.2022. 

I forbindelse med sammenlægningen af afd. Fjord og Skolevej på Skolevej kan man læse, at 

kommunalbestyrelsen har besluttet, at afsætte 10.089 millioner i 2024, mens de resterende 

18.600 millioner må være placeret efter 2026. 

https://www.rksk.dk/Files/Files/Nyheder/1.November2021/AnlAegsudgifter-samlet-i-1-fil.pdf 

Det betyder, at RKSK Ejendomme forventeligt kommer med en revideret tidsplan. 

Det der blev besluttet allerede i 2019/2020 var, at sammenlægge afdelingerne på Skolevej 2. I 

den forbindelse bygges der blandt andet en ny SFO og der ses på udearealerne. 

Hvordan og hvad der er tænkt i den forbindelse ses af følgende bilag: 

  

• Beslutningen om sammenlægning herunder indhold_afsatte midler. 

• Scenarie A (nye faglokaler m.v. – opdatering af undervisningsmiljøerne) 

• Hvide Sande Skole - Helhedsplan - placering af SFO – naturområde 

• Fremtidens Hvide Sande Skole_uddrag fra arbejdsgrupperne 

• Fremtidens Hvide Sande Skole - powerpoint 22.10.2019 

  

Det er klart, at der har været en del arbejde (for os) forbundet med, at kvalificere oplægget til 

forvaltningen og politikerne. Fordi målet er, at lave noget der er fremtidssikret, og som tager 

hånd om alt det vi kunne komme i tanke om. 

Vi har derfor blandt andet haft nedsat arbejdsgrupper med eks.vis børnene, SFO-

medarbejderne, ansatte, skolebestyrelsen m.fl. op til beslutningen, samt en tovholder fra RKSK 

Ejendomme som arbejdede med i grupperne, og har viden på området. Herved håber vi, at vi 

fik vendt hver en sten. Oplægget blev noget dyrere end først antaget, men man nikkede til det. 

  

Der er naturligvis set på udenoms arealerne/skolegård m.v. på Skolevej 2 for at lave en ”grøn 

skole”, og en skole der naturligt kan bruges af alle uanset årgang. Som I kan se af det 

vedhæftede er planen blandt andet at udvide og nedlægge P-plads ud mod Nørregade. (Evt. 

brug af vores grønne areal Langsand 2, stadion). 

https://www.rksk.dk/Files/Files/Nyheder/1.November2021/AnlAegsudgifter-samlet-i-1-fil.pdf
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Der er indtænkt nye pædagogiske tiltag i form af indretning af lokaler/ fællesrum/nye 

faglokaler, udendørs undervisningsmiljøer osv. 

Det fremadrettede arbejde der vil pågå, sådan som jeg ser det, er at sikre, at de gode 

tanker, intentioner og gode muligheder bliver gennemført. Sandsynligvis med inddragelse igen 

af både børn, ansatte, fagfolk og forældre. 

Forventeligt kommer der også nogle infomøder (formentlig i løbet af efteråret 2022), 

blandt andet for jer forældre. Herved kan både ”gamle” og nye forældre bliver ajourførte 

mht. hvad betyder sammenlægningen, og hvad er målet med den nye fremtidens skole for 

børnene, forældre, ansatte og borgere i Hvide Sande. 

Man har løbende kunnet orientere sig i diverse referater fra skolebestyrelses-møderne, eks.vis 

bare i perioden 2019–2022 har der været en del om sammenlægningen. 

Målet med dette skriv er, blot et forsøg på at skabe et lille overblik over hvad det er der venter 

forude velvidende, at der sandsynligvis først for alvor vil ske noget ”synligt” i 2024. 

 

• Evt. høringssvar:  

Fagchefen: For vores vedkommende er der ikke konkrete besparelser, der 

rammer enkelte tilbud. Det betyder, at der IKKE skal indhentes høringssvar fra 

MED niveau 3. Dermed er det alene Fag MED, der skal afgive høringssvar, samt 

administrationens personalemøde med MED-status, der skal afgive høringssvar til 

Hoved MED. 

 

Beslutningen er: 

DEL 1 i år 2024 (som er flytning af eleverne fra afdeling Fjord, nybyg af SFO, og at der ses på 

udearealerne) 10.089 millioner 

DEL 2 i år 2027** (som er ”resten af Scenarie A”) 18 millioner. 

 

Tidligere var tidshorisonten DEL 1, 2024 og DEL 2, 2026, jf. de politiske beslutninger. 

 

** På baggrund af budgetforliget (forleden) har jeg derfor forespurgt i forvaltningen mht. en 

revideret tidsramme, da der nu er længere mellem gennemførelse af del 1 og del 2. 

 

Når det er på plads, forventer jeg, at informere bestyrelsen (igen). Arbejdet genoptages (jf. rev. 

tidsplan) m.v., som beskrevet på Aula.  

 

Den (nye) bestyrelse spurgte om de har indflydelse på fx udeområder, SFO-placering m.v. på 

Skolevej 2, da det jo er flere år siden, at sammenlægningen af afdelingerne er besluttet.  

(Ex. bilag Hvide Sande Skole Helhedsplan placering af SFO.) 

 

Bestyrelsen og evt. kommende arbejdsgrupper m.v. skal naturligvis være med til, at se på de 

”gamle planer/rammer”, så det passer med fremtidens Hvide Sande Skole. Alt forarbejdet er 

lavet ja, og pengene er bevilliget. Men vi ser på det arbejde, der er lavet igen, når tidsplanen 

forelægger. 

 

Et eksempel på infomøder der formentlig holdes i efteråret: 

Oplæg til forældre/elever (0.-3. klasse, 4.-6. klasse og 7.-9. klasse) 

I. Hvor scenarie A (del 1 og del 2) gennemgås.  

II. Den politiske/proces/beslutning 

III. Hvad betyder scenarie A for os som skole 

IV. Plan og teknik mht. udvikling af området 

V. Hvilke opgaver er der foran os 

VI. Skitser/ideer? 

VII. Deadlines/handle/procesplan. 
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8. Formand info 

Intet nyt 

 

9. Ledelses info 

Via info-mail, da tiden for dagens møde er brugt☺ 

 

10. SFO-info  

 

11. Orientering om personale, givet 

 

12. Orientering om elever, giver 

 

13. Eventuelt 

 

Emner: 

➢ Inddragelse af forældre i skolen fx ved trivselsdag (standby grundet Corona). 

➢ Dagligdagen i SFO, indskolingen, mellemtrinnet og overbygningen. 

➢ Foredrag udefra kommende (standby grundet Corona). 

 

➢ Næste møde onsdag den 5. oktober 2022.  

 

 

 

/ Ref. TT 


